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Sammanställning av 
remissyttranden över det 
idrottspolitiska programmet 

Business Region Göteborg 

Beslut: Business Region Göteborg avstår från att lämna eget yttrande över förslag till 

Göteborgs Stads idrottspolitiska program 2023–2030 och hänvisar till de remissinstanser 

som ligger närmare i frågorna. (2022-06-16) 

Yttrandet i sammanfattning: Syftet med programmet är gott och bidrar till en attraktiv 

stad. Det är positivt att programmet omnämner kopplingen till det näringslivsstrategiska 

programmet, hållbart byggande, näringslivets betydelse och att en attraktiv idrottsstad 

lockar fler att etablera sig i staden och på sikt kan innebära investeringar, fler 

arbetstillfällen och ökade skatteintäkter. För synpunkter på prioriterade strategier, ansvar, 

uppföljning och indikatorer hänvisas till övriga remissinstanser. 

Byggnadsnämnden 

Beslut: Tjänsteutlåtandet godkänns. Tjänsteutlåtandet översänds till Idrotts- och 

föreningsnämnden som yttrande över remissen. (2022-06-21, § 319) 

Yttrandet i sammanfattning: Förslaget är bra och det är värdefullt att idrottsfrågornas 

behov och förutsättningar synliggörs. Programmet överensstämmer väl med de strategier 

gällande idrott och friluftsliv som framgår av översiktsplanen. Att programmet lyfter 

behovet av att samlokalisera och samnyttja idrottsanläggningar med annan 

samhällsservice är positivt och viktigt av flera skäl. Att bevara och utveckla befintliga 

idrottsområden pekas även ut i översiktsplanen. Det vore önskvärt om programmet kan 

fungera som utgångspunkt för en långsiktig planering för behov av ytor för idrott. 

Kopplingen till plan för ridsport och Strategi för Göteborgs sim- och badanläggningar bör 

tydliggöras.  

Fastighetsnämnden 

Beslut: Fastighetsnämnden avstår från att yttra sig över de resta frågeställningarna. 

(2022-06-20, § 140) 

Yttrandet i sammanfattning: Att rubricera ett program som politiskt är att betrakta som 

en nyordning. Titeln skapar en förväntan om tydligt uttalade och ensade politiska 

ambitioner. Det är inte förvaltningens roll att göra prioriteringar mellan olika 

idrottsändamål och samhällsfunktioner och förvaltningen avstår därför att yttra sig. Det är 

dock viktigt att framhålla att stadens mark behöver hanteras varsamt och tidigt i 
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stadsutvecklingsprocessen. Behoven hos idrotter med ytkrävande idrottsanläggningar blir 

allt svårare att möta i en allt tätare och mer expansiv stad. 

Förvaltnings AB Framtiden 

Beslut: Förslag till Göteborgs Stads idrottspolitiska program 2023-2030 tillstyrks med de 

synpunkter som framgår av svaret. (2022-06-14, § 11a) 

Yttrandet i sammanfattning: Programmet har en tydlig struktur och genomförandet av 

programmets inriktning kan förbättra förutsättningarna för idrotten och därigenom bidra 

positivt till stadens utveckling. Utifrån koncernens arbete med ”Lights on” är det 

betydelsefullt att programmet pekar ut att staden i samarbete med föreningsidrotten ska se 

till att skolidrottshallar eller andra närliggande idrottsanläggningar kan användas av 

elever i anslutning till skoldagen. Programmets fokus på sänkta trösklar för att få fler att 

delta i föreningslivet är mycket positivt utifrån arbetet med att nå målet om att Göteborg 

inte ska ha några särskilt utsatta områden år 2025. 

Grundskolenämnden 

Beslut: Grundskolenämnden översänder förvaltningens tjänsteutlåtande som eget 

yttrande till idrotts- och föreningsnämnden. (2022-06-21, § 174) 

Yttrandet i sammanfattning: Det är positivt att programmet vill samordna Göteborgs 

Stads alla delar av idrottspolitiken för att stärka Göteborgs roll som en levande 

idrottsstad. Att nå grupper i samhället som står långt ifrån idrotts- och föreningslivet är en 

viktig del av programmet och är ett arbete som grundskoleförvaltningen i samverkan med 

andra aktörer kan bidra med. Det finns möjligheter att för en stärkt jämlik hälsa 

ytterligare utveckla arbetet med att fylla utrymmet mellan skola och fritid. Det är något 

som behöver synas i de åtgärder och handlingsplaner som följer av programmet. 

Göteborg & Co 

Beslut: Yttrande över förslag till Göteborgs Stads idrottspolitiska program 2023–2030, 

godkänns. (2022-06-07, § 81) 

Om yttrandet: I yttrandet har Got Events synpunkter omhändertagits.  

Yttrandet i sammanfattning: Programmet ger en god bild av de viktigaste frågorna men 

skulle kunna stärkas genom en fördjupande beskrivning av nuläget i Göteborg. De 

viktigaste frågorna bedöms i huvudsak ha ringats in. Ett antal utvecklingsförslag 

presenteras. Exempelvis att målområdet idrottsevenemang och elitidrott separeras för att 

inte idrottsevenemang ensidigt ska förknippas med elitidrott. Det finns flera 

beröringspunkter med Göteborgs Stads program för destinationsutveckling och det är 

viktigt att programmet synkas med arbetet med det programmet och andra program. 

Göteborgs Stads HBTQ-råd 

Beslut: Rådet tillstyrker Göteborgs Stads idrottspolitiska program med kommentarer. 

(2022-05-16, § 51) 
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Yttrandet i sammanfattning: Det är positivt att staden får ett idrottspolitiskt program. 

Det är även positivt att idrotts- och föreningsförvaltningen tagit fram ett metodmaterial 

för ett mer inkluderande föreningsliv och att stora idrottsföreningar såsom IFK Göteborg 

och Frölunda HC har lyft hbtqi+ på olika sätt. Gruppen hbtqi-personer bör generellt sett 

synliggöras mer i målen och strategierna, exempelvis i strategierna för sänkta trösklar 

inom föreningsidrotten. Koppling till hbtq-planen saknas. Indikatorerna bör utöver kön 

även brytas ned på könsöverskridande identitet eller uttryck eftersom transpersoner oftare 

än andra utsätts för trakasserier och diskriminering, vilket utgör betydande hinder för ett 

aktivt idrottsliv. 

Göteborgs Stads pensionärsråd 

Beslut: Göteborgs Stads pensionärsråd (GPR) tillstyrker förslaget. (2022-06-03, § 6) 

Yttrandet i sammanfattning: Programmet är lättläst, bra utfört och ett lagom stort 

format. Ett antal perspektiv skickas med i arbetet, bland annat att anläggningarna ska vara 

lättåtkomliga för alla, att idrottsmöjligheter ska vara fördelade över hela staden och att 

breddidrotten måste få ta plats. Det är viktigt att det arbetas fram hur en samverkan och 

dialog med stadens invånare ska gå till. Har idrotts- och föreningsförvaltningen kapacitet 

och kompetens att göra detta? 

Göteborgs Stads råd för funktionshinderfrågor 

Beslut: Rådet tillstyrker förslag till idrottspolitiskt program med kommentarer. 

(2022-09-05 § 72) 

Yttrandet i sammanfattning: Programmet har ett tydligt jämlikhetsperspektiv som 

framgår i den löpande texten, vilket är bra och viktigt. Det är dock en stor brist att dessa 

perspektiv saknas i strategier och indikatorer. Strategier som rör specifikt att ta bort 

fysiska hinder och att arbeta med universell utformning på idrottsanläggningarna bör 

tillföras.  

Higab 

Beslut: Besvara remissen avseende Göteborgs idrottspolitiska program 2023-2030 enligt 

detta beslutsunderlag. (2022-06-13, § 4) 

Om yttrandet: I yttrandet har dotterbolagen omhändertagits och ett yttrande från 

Älvstranden Utveckling AB är medskickat som en bilaga.  

Yttrandet i sammanfattning: Programmet belyser de viktigaste frågorna, men det är 

svårt att utläsa vilket mål och vilka strategier som är viktigast. Det är viktigt att i analysen 

ta hänsyn till att avstånden till närmaste idrottsanläggningar kan behöva värderas olika 

beroende på sammansättningen av invånarna i det aktuella området. Älvstranden 

Utveckling ser det som oerhört positivt med programmet som bedöms vara genomarbetat 

och välformulerat och viktigt ur ett folkhälsoperspektiv. Ett antal perspektiv, bland annat 

om målgrupper och samverkan, skickas med som kan förstärkas i programmet eller 

omhändertas i en efterföljande handlingsplan.  
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Lokalnämnden 

Beslut: Lokalnämnden översänder förvaltningens tjänsteutlåtande som eget yttrande till 

idrotts- och föreningsnämnden. (2022-06-27, delegationsbeslut) 

Yttrandet i sammanfattning: Programförslaget speglar viktiga frågor inom 

idrottsområdet och målen och strategierna bedöms bidra till programmets syfte. 

Programförslaget utgår från ansvarsfördelningen i den nya organisationen för 

stadsutveckling, vilket gör det svårt att uttala sig om dess ändamålsenlighet. Det är viktigt 

att i det fortsatta arbetet med programmet följa ansvarsuppdelningen för de fyra nya 

nämnderna. 

Nämnden för demokrati och medborgarservice 

Beslut: Nämnden för demokrati och medborgarservice tillstyrker idrotts- och 

föreningsförvaltningens förslag till Göteborgs Stads idrottspolitiska program för 2023–

2030. (2022-06-21, § 68) 

Yttrandet i sammanfattning: Nämnden ställer sig positiv till programmet i sin helhet 

och nämndens ansvar för målet ”ett ökat och mer jämlikt idrottande på egen hand”. De 

prioriterade strategierna inom målområdet idrott på egen hand kan dock förstärkas vad 

gäller behovsanalys och tillgänglighet. Mer kunskap behövs om behoven hos grupper 

som är mindre fysiskt aktiva och användardriven utveckling skulle kunna vara en metod 

för att få det. Kunskapstillgänglighet är viktigt för att göteborgarna ska kunna ta del av 

stadens idrottsutbud och att utveckla arbetet med öppen data kan vara ett viktigt sätt att 

arbeta med det. Utlåningen av utrustning kan även leda till en mer resurseffektiv 

konsumtion och därmed bidra till miljömålen. 

Nämnden för funktionsstöd 

Beslut: Nämnden för funktionsstöd avstyrker förslag till Göteborgs Stads idrottspolitiska 

program 2023-2030, med de synpunkter som framkommer i tjänsteutlåtandet. 

(2022-06-15, § 148) 

Yttrandet i sammanfattning: Programförslaget fångar på ett bra sätt in den bredd som 

idrottspolitiken behöver omfatta: folkhälsa, stadsutveckling, civilsamhälle och 

besöksnäring. Det är positivt att programmet har ett genomgående jämlikhetsperspektiv. 

Gruppen personer med funktionsnedsättning behöver dock synliggöras bland de 

prioriterade strategierna kopplade till programmets mål. Personer med 

funktionsnedsättningar skulle gynnas av ett integrerat funktionshinderperspektiv i 

programmet för att säkerställa jämlika förutsättningar för idrottsutövande.  

Park- och naturnämnden 

Beslut: Park- och naturnämnden tillstyrker förslaget och översänder förvaltningens 

tjänsteutlåtande som eget yttrande till Idrott- och föreningsnämnden. (2022-06-20, § 127) 

Yttrandet i sammanfattning: Det är positivt att Idrott- och föreningsnämnden har tagit 

fram detta program så att de idrottspolitiska frågorna får en gemensam riktning i staden. 

Viktiga frågor och prioriteringar finns med men ett område som skulle kunna belysas mer 
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är hållbarhet, främst den ekologiska hållbarheten men även den sociala. Det vore 

värdefullt att i större utsträckning beakta idrotter som inte har en klassisk anläggning utan 

som har andra behov. Uppföljningen bör utvecklas. Vissa av indikatorerna implicerar 

prioriteringar som inte nödvändigtvis är önskvärda. Det behövs ett tydligare 

friluftsperspektiv i programmet. Genomförandet av programmet bör ske i nära samarbete 

med genomförandet av friluftsprogrammet.  

RF-SISU Västra Götaland 

Om yttrandet: Som ett underlag till yttrandet har alla specialdistriktsförbund och 

föreningar/förbund med större evenemang och elitverksamhet bjudits in till en workshop 

om programförslaget. 

Yttrandet i sammanfattning: Det är positivt att ett idrottspolitiskt program tas fram i 

Göteborg, att det har ett brett anslag och att det betonar vikten av samverkan mellan de 

många av stadens förvaltningar och bolag som påverkar idrottsområdet. Ambitionsnivån 

borde stärkas i programmet genom att ha skarpare målformuleringar och att utgå från en 

ledande idrottsstad som övergripande målbild. Ett antal utvecklingsförslag presenteras. 

Det rör bland annat att tydliggöra hur idrottsfrågorna ska få en starkare position i 

stadsutvecklingen, att se över behoven hos de föreningar som driver egna anläggningar, 

att ha en bredare syn på stödet till ledarutveckling, att ha ett större fokus på 

breddidrottens idrottsevenemang och att utveckla uppföljningen av målen.  

Riksidrottsuniversitetet vid Chalmers 

Yttrandet i sammanfattning: Programförslaget ger en tydlig bild av Göteborgs Stads 

intensioner inom idrottsområdet. Det ger en viktig signal till interna och externa aktörer. 

En god tillgång till och en stor bredd av idrottsanläggningar är en förutsättning för att 

Göteborg även i framtiden ska behålla sin ställning som den stad i Sverige som har flest 

elitidrottande högskolestudenter. Det finns behov av fler anläggningar i Göteborgs 

studenters närhet, vilket bland annat en utveckling av området kring Mossens idrottsplats 

skulle kunna bidra till. Anläggningar av hög klass och en föreningsidrott som ges stöd är 

viktigt för att Göteborg ska vara en attraktiv utbildningsort för högre utbildning.  

Riksidrottsuniversitetet vid Göteborgs universitet 

Om yttrandet: Det inskickade materialet innefattar ett yttrande från 

Riksidrottsuniversitetet och bilagda yttranden från programrådet för utbildningen Sports 

Coaching och från Sahlgrenska Akademin samt från två professorer vid institutionen för 

kost- och idrottsvetenskap. 

Yttrandet i sammanfattning: Det är mycket positivt att ett idrottspolitiskt program 

arbetas fram. Gränsdragningarna mellan målområdena skulle kunna förtydligas, framför 

allt vad gäller föreningsidrott och elitidrott. Universitetens roll och 

universitetsstudenternas förutsättningar kan lyftas i större utsträckning i programmet. 

Idrottsanläggningar som bidrar till jämlik hälsa är svårt att följa upp och därför vore det 

bättre att tala om ett jämlikt deltagande i fysisk aktivitet. Det kan förtydligas vad 

Göteborgs Stad ska bidra med, och vad det konkreta målet är med, den breda samverkan 
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för en attraktiv stad. Indikatorerna kan byggas ut och utvecklas för en tydligare 

uppföljning.  

Socialnämnderna Centrum, Hisingen, Nordost och Sydväst 

Beslut: Socialnämnden Centrum avstyrker förslaget om Göteborgs Stads idrottspolitiska 

program 2023-2030 och översänder förvaltningens yttrande till idrotts- och 

föreningsnämnden. (2022-06-21, § 152) 

Socialnämnd Hisingen avstyrker förslaget om Göteborgs stads idrottspolitiska program 

2023–2030 och översänder förvaltningens yttrande till kommunstyrelsen. (2022-06-21, 

§ 172) 

Socialnämnd Nordost avstyrker förslaget om Göteborgs stads idrottspolitiska program 

2023–2030 och översänder förvaltningens yttrande till Idrott- och föreningsnämnden. 

(2022-06-21, § 280) 

Socialnämnd Sydväst avstyrker förslag till Göteborgs Stads idrottspolitiska program 

2023-2030 med hänvisning till de synpunkter och förslag som redovisas i 

tjänsteutlåtandet och översänder förvaltningens tjänsteutlåtande som eget yttrande till 

idrotts- och föreningsnämnden. (2022-06-22, § 167) 

Om yttrandena: Socialnämnderna Centrum, Hisingen, Nordost och Sydväst har tagit 

fram yttranden med ett till stora delar likartat innehåll.  

Yttrandena i sammanfattning: Programmet har en god intention, men programförslaget 

avstyrks bland annat på grund av att syftet är otydligt i bemärkelsen att programmet ska 

bidra till en jämlik hälsa och en levande idrottsstad. Programförslagets fokus på jämlikhet 

är viktigt men det görs inte tydligt hur målen och strategierna ska bidra till en jämlik 

hälsa. Ett jämlikhetsarbete kräver riktade insatser till olika grupper, vilket inte synliggörs 

tillräckligt i målen och strategierna. För att utforma insatser till olika målgrupper behövs 

en mer utförlig behovsanalys. Det saknas en viktning mellan de olika målområdena. 

Vidare är det inte helt tydligt vad det innebär att vara ansvarig för ett mål.  

Trafiknämnden 

Beslut: Trafiknämnden översänder trafikkontorets tjänsteutlåtande till idrotts- och 

föreningsnämnden som trafiknämndens eget yttrande. (2022-05-20, § 180) 

Yttrandet i sammanfattning: Programförslaget speglar viktiga frågor inom 

idrottsområdet, målen och strategierna bidrar till programmets syfte och programförslaget 

presenterar ett ändamålsenligt sätt att följa upp programmet. På grund av den nya 

organisationen för stadsutveckling är det svårt att uttala sig om ansvarsfördelningen. Det 

är därför viktigt att i det fortsatta arbetet med programmet följa den kommande 

ansvarsfördelningen. Tillgängliga idrottsanläggningar kan minska behovet av fritidsresor 

och därmed bidra till att Göteborgs Stads mål uppfylls. För att maximera resandet med 

kollektivtrafik är det viktigt att beakta vägen mellan hållplats och anläggning.  
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Ungdomsfullmäktige 

Om yttrandet: Yttrandet har tagits fram av en arbetsgrupp inom Ungdomsfullmäktige. 

Hela Ungdomsfullmäktige har varit med och tyckt till om innehållet.  

Yttrandet i sammanfattning: Programförslaget är bra och ett antal allmänna synpunkter 

lämnas som är särskilt viktiga att tänka på. Stadens ungdomar har olika behov och olika 

förutsättningar och det är viktigt att alla får samma förutsättningar att vara aktiva och röra 

på sig och leka utomhus. Barn och unga ska kunna röra på sig fritt över staden, 

informationen ska vara lättillgänglig och vettiga fritidsaktiviteter ska vara gratis. Det 

behöver finnas tillgängliga och roliga sätt att träna och idrotta utan att vara med i en 

tävlingsform. Kopplingen till skola och fritid är viktig. Prova-på-aktiviteter i anslutning 

till skolan, utegym på skolgårdar och upprustade skollokaler är viktigt för att skapa bättre 

förutsättningar.  

Utbildningsnämnden 

Beslut: Att tillstyrka förslaget till idrottspolitiskt program, med förvaltningens synpunkter 

i beaktande. (2022-06-21, § 128) 

Yttrandet i sammanfattning: Programförslaget är lämpligt utformat inom ramen för ett 

program, men bör kompletteras med insatser i mer konkreta planer. Avsaknaden av 

konkreta insatser i en plan gör att det är svårt att uttala sig om huruvida genomförandet av 

programmet är ändamålsenligt. Skolan bidrar med sitt grunduppdrag till syftet med 

programmet och skolans huvudsakliga fokus bör därför vara att arbeta med de befintliga 

målen inom skolans kärnuppdrag. För att markera betydelsen av stadens 

elitidrottsgymnasium föreslås en ny strategi tillföras: att värna och stödja de utbildningar 

som finns i staden för elitidrottare, för att möjliggöra dubbla karriärer. 

Äldre- samt vård- och omsorgsnämnden 

Beslut: Tillstyrker Göteborgs Stads idrottspolitiska program 2023–2030. (2022-06-21, 

§ 165) 

Yttrandet i sammanfattning: Programförslaget är en viktig del i att skapa en jämlik stad 

och en jämlik hälsa där Göteborgs invånare ska kunna utöva och uppleva idrott utifrån 

intresse och personliga förutsättningar. Möjligheter till idrott, rörelse och fysisk träning är 

en viktig del för äldres sociala liv och hälsa. Det är positivt att Göteborgs Stads 

förvaltningar och bolag har ett gemensamt ansvar för att förverkliga programmet. 

Förvaltningen har verksamheter inom hela staden och därmed lokala kunskaper som kan 

vara viktiga för att beakta behov som äldre upplever i sin livsmiljö.  

 

 

 


